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CONSELL DE BARRI DE SANT ANDREU  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 

13 de març de 2023   18:30h a l’Espai Bota  

 I es pot trobar a Youtube : https://www.youtube.com/live/DcjueHhW5d8?feature=share 

Assistents 

Presidenta:  Lucia Martín. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

Ciutadanes i ciutadans: 25       

Representants d’entitats: 11      

Altres (consellers, tècnics i ponents): 13      

Assistència total: 50 persones 

 

Representants de les següents entitats: 

 

AV Sant Andreu de Palomar 

AV Sant Andreu Nord- Tramuntana 

AV Sant Andreu Sud 

Associació ex-treballadors Pegaso 

Farts del porta a porta 

Xes Sant Andreu 

Amics i amigues de la Fabra i Coats 

  

Ordre del dia 

1- Informe de la regidora. 

2- Informació Plaça Sot dels Paletes. 

3- Precs i Preguntes. 

    

 
 

1- Informe de la regidora. 

La regidora fa un repàs del balanç de mandat 2019-2023. Tanmateix es reparteix documentació 

d’aquest balanç entre els assistents: 

*Habitatges a zona Casernes: 152 habitatges per a la gent gran finalitzats, 35 habitatges a construir 

per la  cooperativa La Regadora en cessió d’ús, 70 habitatges de lloguer social (iniciades obres),56 de 

lloguer per a joves,112 de lloguer assequible i 80 de cohabitatge. Total 505 habitatges. S’ha invertit 

30 milions d’euros de despesa pública en Casernes. Destacar el gran esforç fet pel districte en la 

negociació per adquirir els terrenys comprat per Mèmora per fer un tanatori. 

El districte ha comprat varies casetes a Pons i Gallarza i ha fet  contracte de masoveria urbana amb 

els inquilins, que les restauraran. 

*Educació: A diferents escoles públiques com concertades el districte ha implementat el programa 

“Protegim les escoles” millorant els entorns escolars i pacificant les entrades. També s’ha portat a 

https://www.youtube.com/live/DcjueHhW5d8?feature=share
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terme el programa “Transformem els patis” en diferents escoles a traves del Consorci d’Educació , 

participat per l’ajuntament. 

Amb despesa municipal s’està construint la nova Escola municipal de música a la Fabra i Coats. 

*Equipaments: A Casernes va un Espai Jove pràcticament acabat, un casal de gent gran, escola 

bressol, i equipaments per decidir. 

En breu el districte serà el propietari de l’antiga estació de tren de Sant Andreu  que es dedicarà a 

usos comunitaris.  

S’està fent a la nau F de la Fabra i Coats el Museu d’interpretació del Treball. 

*S’ha pacificat el carrer Gran de Sant Andreu tram II. 

Intervencions  provinents dels 3,5 milions dels pressupostos participatiu  com la pavimentació de la 

Rambla Fabra i Puig o l’ampliació de la vorera del Cap de Sant Andreu. 

  

S’ha urbanitzat els entorns de la nova estació de tren. 

 

* Sobre el Porta a porta s’han realitzat canvis per millorar com per exemple els contenidors 

intel·ligents. Es destaca que amb aquest sistema s’arriba a una recollida selectiva  del 78% quan el 

sistema usual recull un 40%. 

*El C/ Teresa Boronat, Francesa Vergés Escofet  o la Pl Anna Domènech son exemples de la 

feminització del nomenclàtor. 

*S’ha remodelat i obert el nou mercat de Sant Andreu. 

*Està en tràmit la modificació del pla d'usos del C/ Gran de Sant Andreu  que manté i conserva la 

diversitat de comerços. 

* Carril bici de connexió amb la Sagrera i Eixample  

* Nova gespa del Narcís Sala 

* Projecte Espigoladors: Sant Andreu va iniciar aquest projecte de recollida de taronges per fer 

melmelada i ara ja son varius districtes que ho fan. 

Línies futures de treball:  

- Reurbanització Recinte Fabra i Coats. 

- Parc del Moli . 

- Recuperació memòria del rec Comtal. 

- rehabilitar cases del C/ Pont. 

- Pacificació nucli antic de Sant Andreu. 

- Pacificació Av Meridiana fins Fabra i Puig. 

- Casernes: continuïtat obres per  habitatges i equipaments. 

    

 

2- Informació Plaça Sot dels Paletes 

 Es reurbanitza aquesta plaça per fer-la accessible,  s’amplia l’àrea de jocs amb nous jocs i es posa 
paviment de cautxú, es canvia mobiliari urbà i es planten més arbres. Inici obres cap al setembre. 
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3- Precs i Preguntes. 

Intervencions de veïns: 
* Passen patinets i bicis per la passarel·la que va de Fernando Pessoa a Bon Pastor.  
* Ajudar a C/ Agustí Milà amb l’obertura de pujada del C/ Sant Adrià ( desmantellament mercat     
   provisional) 
* Que es posin càmeres de vigilància al C/ Gran de Sant Andreu per controlar la velocitat. 
* Que es prenguin mesures més agosarades per aconseguir que la pacificació del Carrer Gran sigui 
real. 
* Esta previst obrir el carrer Josep Soldevila? 
*  Reivindicació que la direcció del C/ Servet torni com abans. 
* Castiguem l’ incivisme, per exemple al C/ Agustí Milà. 
* En c/ Agustí i Milà hi ha massa distancia entre coixinets i s’accelera entre ells. Seria més efectiu 
barreres al terra. 
* Al C/  Joan Torra amb Carrer  Gran hi ha una font antiga i han posat al davant una altre font. A on fa 
falta una font és a entre zona Jardinets i Pl. Can Fabra  
* Es presenta una nova plataforma de veïns que demana que l’espai del mercat provisional sigui un   
   Àgora 
* Fer referèndum per decidir el que es fa amb la mobilitat quan es tregui el mercat provisional. 
* La Plataforma Àgora  ha parlat amb els operadors del Recinte de la Fabra i Coats i tothom defensa 
que no s’ha d’obrir al tràfic, que sigui espai verd pacificat. Necessari per moltíssims alumnes 
d’escoles e instituts del RFC.  
* Assoc. Porta a porta: Que s’acabi el porta a porta. No creu que les dades de l’ajuntament siguin 
certes. Critica tema protecció de dades i que les sancions d’Europa seran per no reciclar. Quan costa 
el porta a porta? 
* Els de l’Assoc. Porta a porta no parlem de reduir , que és el més important. 
*  Les conclusions d’una Assemblea ciutadana pel clima Jornada de BCN contemplava l’augment de 
contenidors intel·ligents i que es posi el porta a porta on es pugui. Hi ha veïns incívics. 
* Que es posin dispensadors d’esterilització de coloms a PL Mossèn Clapés. 
* Basquet beat es presenta com associació que fa processos educatius en base a activitat de música 
amb pilotes de basquet. 
* En previsió del creixement de vivendes  a Colorantes, la Maquinista i la Mercedes reclama que es 
contempli ampliar els CAPs de Casernes i Bon Pastor. 
* Es demana baldeig al carrer Arquímedes on hi ha una persona al·lèrgica a la pols. 
* Als Jardinets Can Fabra hi ha una font que crea un bassal. Demana un desaigua. 
 
 
 
Respostes de la regidora: 
* A la passarel·la s’ha encarregat nova senyalització i campanya de vigilància després de posar la 
senyalització. 
* Al c/ Agustí Milà, de plataforma única,  hi havia un problema de excés de velocitat i per tant de 
perillositat. Amb les noves mesures s’ha baixat la velocitat dels cotxes. S’han posat berlineses i un 
radar informatiu. Pot ser s’ha de posar més coixins. 
* Es proposa fer un debat a l’abril per parlar del que ha d’esser l’espai que quedarà al treure el 
mercat provisional. 
*  Porta a porta: No es un caprici. Actualment, amb el sistema de recollida actual no supera el 40% i 
la Unió Europea prepara llei de residus que exigirà nivells molts superiors que si no es compleixen 
multaran. L’Ajuntament ha introduït canvis a la proposta inicial del porta a porta, com els 
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contenidors intel·ligents , contenidors per bolquers i productes higiene femenina.... No es de rebut 
negar  les dades de l’ajuntament sobre el % de recollida, el mètode de càlcul és el mateix tant per 
quan les dades agraden com si no. El cost de recollida és similar . S’ha fet moltes reunions 
d’informacions amb els veïns. 
* El districte estudiarà com fer per posar els dispensadors amb menjar per esterilitzar els coloms i 
controlar així  la població. 
* S’anota la petició de baldeig C/ Arquímedes banda mar ( entre Mossèn Clapes i carrer Colòmbia). 
* La mobilitat sobre C/ Soldevila estarà en funció de la finalització d’obres de la Sagrera. 
*Les tanques que protegeixen les plantes al  II tram de Gran de sant Andreu s’han fet més altes i son 
provisionals , fins que arrelin les plantes. 
* Sobre la font dels Jardinets Can Fabra es mirarà que el projecte de remodelació dels jardins 
contempli la solució ( desaigua) i sobre les dues fonts es revisarà. 
* Esta en camí un nou CAP a  Congres – Indians. S’ha acordat un nou CAP a la Sagrera. Al CAP de Bon 
Pastor hi ha acord amb Generalitat per ampliar-lo.  
 

 

 

 


